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فريدون حسن 

تيم اميد جاي نگاه رنگي نيست 
تيم هاي ملي تعريف خاص خود را دارند. تيم ملي عصاره تمام فوتبال 
يك كشور اس��ت. تفاوتي نمي كند تيم بزرگسالان باشد يا در رده هاي 
اميد، جوانان و نوجوانان. طبيعتاً كسي هم كه به عنوان سرمربي هدايت 
اين تيم ها را برعهده مي گيرد بايد در وهله اول تعلقات رنگي و باشگاهي 

خود را كنار بگذارد و با نگاهي ملي روي نيمكت تيم ملي بنشيند. 
بايد تأس��ف خورد كه حتي همين چند خط بديهي هم در فوتبال ايران 
رعايت نمي شود، تا جايي كه سرمربي تيم اميد ايران بدون اينكه عذرخواه 
دو شكست بد مقابل ازبكستان و هنگ كنگ باشد تمام تقصيرها را متوجه 

يك تيم خاص می داند و با نگاهي رنگي عملًا خود را زير سؤال مي برد. 
رضا عنايتي به عنوان سرمربي تيم اميد در وهله اول بايد تعصبات رنگي 
را در خود بكشد، نه اينكه با دامن زدن به آنها، اسباب حاشيه سازي براي 
تيم فوتبالي خود را كه اتفاقاً به اندازه كافي هم حاش��يه دارد فراهم كند. 
عنايتي با تيم اميد ايران و تركيبي كامل با شكست مقابل ازبكستان حتي 
از مرحله اول رقابت هاي انتخابي المپيك هم بالا نيامد تا حسرت المپيكي 
شدن فوتبال 54 ساله شود. او بعد از كسب اين نتيجه تأسفبار در بازي هاي 
آسيايي هم به هنگ كنگ باخت و حذف شد تا پازل ناكامي تيم اميد كامل 
شود. با وجود اين، عنايتي اين روزها به جاي عذرخواهي و قبول اشتباهات 
خود به طور عجيبي س��عي در فرافكني و مقصر جل��وه دادن بقيه دارد. 
عنايتي خوب مي دانست كه شرايط تيم اميد ايران چگونه است و با علم به 
تمام مشكلات هدايت اين تيم را پذيرفت، پس جاي هيچ اعتراضی وجود 
ندارد. ضمن اينكه اگر هم نمي دانس��ت باز هم ايراد كار متوجه اوست كه 
چطور قدم در راهي گذاشته كه اطلاعي نداشته چه سرنوشتي در انتظارش 

است و اصلًا با چه امكانات و شرايطي قرار است به مصاف حريفان برود! 
اما بدتر از تم��ام اينها، نگاه رنگي و خطرناك رض��ا عنايتي به تيم اميد به 
عنوان يكي از تيم هاي ملي ايران است. عنايتي بدون اينكه خود و كادر فني 
تيمش را مقصر شكست اميدها در بازي هاي آسيايي بداند تنها يك باشگاه 
را به خاطر در اختيار نگذاشتن بازيكنانش مقصر مي داند، در حالي كه او در 
مسابقات انتخابي المپيك حتي با در اختيار داش��تن تمام بازيكنان هم 
نتيجه نگرفت و باعث تحقير فوتبال ايران شد. عنايتي برخلاف سال هاي 

قبل حتي نتوانست تيم اميد را به مرحله دوم انتخابي المپيك برساند. 
سرمربي تيم اميد با نگاه متعصبانه و رنگي يك باشگاه را مستحق ندادن 
بازيكن به تيم اميد مي داند و باش��گاه ديگر را نه، در حالي كه هر دوي 
اين باشگاه ها به عنوان نمايندگان فوتبال ايران در ليگ قهرمانان آسيا 
حضور دارند. اين نكته اي است كه عنايتي ابايي از مطرح كردن آن ندارد 
و حتي در آنتن زنده تلويزيون هم صراحتاً آن را اعلام مي كند. چنين 
رفتاري اصلًا در شأن و جايگاه يك مربي ملي نيست و به نظر مي رسد 
عنايتي نيمكت تيم اميد به عنوان يكي از تيم هاي ملي ايران را با نيمكت 

يك تيم باشگاهي اشتباه گرفته است. 
عنايتي حتي اگر خود و كادر فني اش را هم در شكست هاي بد تيم اميد 
مقصر نداند )كه همه مي دانيم مقصر است( نبايد با چنين ادبياتي بقيه 
را مقصر بداند كه اگر قرار باشد چنين ادبياتي هم بر حاشيه هاي فوتبال 
رو به نابودي ايران اضافه شود آن وقت بايد خيلي زودتر از آنچه تصورش 
را داريم منتظر نابودي فوتبال باشيم. سرمربي تيم اميد به جاي واكاوي 
دلايل ناكامي خود و تيمش رو به بهانه جويي آورده و نگاه رنگي خاصش 
حتي اجازه نمي دهد كه بابت شكست هاي تحقيرآميزي كه به فوتبال 
ايران تحميل كرده، عذرخواهي كند. تبعات شكس��ت در هر مس��ابقه 
به طور مس��تقيم متوجه كادر فني و س��رمربي تيم اس��ت، نكته اي كه 
سرمربي تيم اميد بايد اول آن را مي آموخت، اما ظاهراً ياد نگرفته است؛ 

تيم اميد جاي نگاه هاي رنگي و تعصبات باشگاهي نيست.

با موافقت بانك ملي، حسن يزداني جويباري دارنده 
۹ مدال كش�تي آزاد المپيك و جهان، اميرحس�ين 
زارع آملي دارنده مدال برنز المپيك و مدال هاي طلا 
و برنز جهان و امين مي�رزازاده دارنده مدال هاي طلا 
و نقره جهان به اس�تخدام بانك مل�ي درآمدند. اين 
خبري بود كه ديروز رسانه ها منتشر كردند و تصاوير 
آن هم بلافاصله پخش شد، اما از آنجا كه طي سال هاي 
گذشته از اين دس�ت اخبار و اين دست تصاوير زياد 
ديده و شنيده شده، كمي سخت است كه اين آخري 
را هم قبول كنيم. هرچند اميدواريم اين اقدام نقطه 
آغازي باشد تا مشكل اشتغال ورزشكاران مدال آور و 

افتخار آفرين براي هميشه حل شود.

 مجموعه اي از مشكلات 
باعث افت كاراته شده است

نتايج رق��م خ��ورده در قهرماني جهان 
بسيار ضعيف بود. كسب تنها يك نقره و 
يك برنز در 12، 13 سال اخير بي سابقه 
است. بدتر  آنكه نتايج واگذار شده نيز با 
اختلاف زي��اد بود. افت كارات��ه از يكي، 
دو ماه قب��ل از المپيك رقم خ��ورد، اما 
شروعش به بعد از المپيك برمي گردد. 
يكسري اتفاقات داخل اردوهاي تيم ملي 
افتاد و بين برخي بازيكنان شكاف ايجاد 
شد. مربيان تيم ملي خود را به يكسري 
از بازيكنان وصل كردند و پشت برخي مربيان خالي شد. شهرام هروي 
خيلي برای كاراته ايران زحمت كشيده و شايستگي بسياري دارد، اما 
از محبت زياد اتفاقات��ي را در تيم ملي رقم زد كه نتيجه اش اين ش��د. 
قطعاً بخشي از دلايل افت ما داخلي اس��ت و يكي از مهم ترين مسائل 
نيز اين است كه هروي مسائل فني و غيرفني را تفكيك نكرد و بازيكن 
به خودش اجازه داد نظر بدهد و به برخي مسائل ورود كند. حد و مرز 
بازيكنان و مربيان مشخص نشد. عدم حضور در ليگ هاي جهاني نيز 
خيلي تأثيرگذار بود. مي توانستيم بازيكنان جوان را در ليگ هاي جهاني 
محك بزنيم. حضور در مسابقات پرتعداد باعث مطرح شدن نفراتي چون 
سجاد گنج زاده، بهمن عس��گري و ذبيح الله پورشيب شد. وقتي ما تيم 
خود را در ساليان اخير به ليگ هاي جهاني اعزام نمي كنيم تا مسابقه 
و داور را ببينند، ناخودآگاه از مسير دور مي شوند. اين موضوع هم يكي 
از دلايل افت كاراته ايران بود. فدراسيون از سال 1400 روند اشتباهي 
را در پيش گرفت و مشاوره هاي اش��تباه، كار دست كاراته داد. اعضاي 
كميته فني پيشكسوت و قابل احترام هستند، اما كميته اي كه از مربي 
برنامه و توضيح نخواهد فايده ای ندارد، خصوصاً كه روند انتخابي ها هم 
حرف و حديث زيادی داشت. برخي انتقادها به هروي مغرضانه است. 
او تا همين يك سال و نيم قبل يكي از بهترين مربي ها بود، اما يك تيم با 
يك كادر قوي شامل مديريت فدراسيون، كادرفني، بازيكنان و داوري 

است كه مي تواند در مسابقات قوي عمل كند. 

با هدف تقويت كادر فني كش��تي آزاد جهت حض��ور پرقدرت در 
المپيك 2024 پاريس قرار اس��ت ي��ك يا دو مرب��ي از كادر فني 
كشتي آزاد كنار بروند. با پيگيري  و درخواس��ت عليرضا دبير قرار 
است اكبر فلاح، قهرمان سابق كشتي جهان در بحث فني به كمك 
پژمان درستكار بيايد تا تيم ملي با قدرت هرچه بيشتر در بازي هاي 
المپيك 2024 حاضر شود. فلاح قرار است در مباحث فني همچون 
گرفتن س��ر و گردن، زيرگيري و خيمه زدن آموزش هاي لازم را به 
كشتي گيران تيم ملي ارائه دهد و حضور او صرفاً مقطعي و با هدف 
كمك به تيم ملي است. پژمان درستكار نيز كماكان سرمربي تيم 

ملي كشتي آزاد ايران در المپيك 2024 پاريس خواهد بود.

فلاح به تيم ملي مي آيد

هادي ساعي، رئيس فدراسيون تكواندو بعد از جلسه روز دوشنبه با 
كيومرث هاشمي، وزير و رزش ضمن تشكر از وزير ورزش و جوانان 
اظهار داشت: »من در ماه هاي گذشته ناراحتي هاي بسياري داشتم، 
چراكه شرايط بسيار سختي در فدراسيون حاكم بود، اما اكنون با 
حضور هاشمي توانسته ايم تحولات بسيار خوبي را در ورزش كشور 
شاهد باشيم. در جلسه روز گذش��ته حدود 10 مورد از مشكلات و 
چالش هاي فدراسيون تكواندو را نام برده  بوديم كه چهار مورد از آنها 
در جلسه حل شدند. سه مورد نيز در انتهاي جلسه برطرف شدند و 
زماني كه به فدراسيون رسيديم، متوجه شديم كه موارد ديگر نيز 
برطرف شده اند. تنها يك تا دو مورد باقي مانده  كه بسيار زمانبرند و 

انتظار مي رود با گذر زمان بهبود پيدا كنند.«

منتظر تحول در ورزش هستيم

كارگري: وزير به ما كادو داد !

آخرين گروه 

افتخارآفرينان 

پار اآسيايي برگشتند

مراسم اس��تقبال از آخرين گروه كاروان فرزندان ايران كه با كسب 

حامد  قهرماني
131 مدال رنگارنگ)44 مدال طلا، 46 مدال نقره و 41 مدال برنز(       خبر

در چهارمين دوره بازي هاي پاراآسيايي هانگژو موفق شدند جايگاه 
دوم جدول رده بندي نهايي رقابت ها را از آن خود كنند، صبح ديروز با حضور مسئولان ورزش كشور 
برگزار شد. دكتر غفور كارگري، رئيس كميته ملي پارالمپيك در بدو ورود به كشور در گفت وگو با 
خبرنگاران گفت: »كسب عنوان دومي كاروان فرزندان ايران را به همه مردم تبريك مي گويم. يقيناً 
عنايت خداوند متعال، لطف حضرت زهرا)س( و دعاي خير مردم پشت اين كاروان بوده است. بدون 
ترديد اين موفقيت يك دستاورد فني و معنوي است. همه خانواده پارالمپيك، اعم از فدراسيون هاي 
پارالمپيكي، هيئت هاي استاني پارالمپيكي، ورزش��كاران، سرپرستان، كادر اجرايي پارالمپيك و 
فدراسيون ها از امروز سه شنبه، 9 آبان ماه بايد با جديت براي سه رويداد مهم پيش رو آماده شوند. 
بازي هاي پارالمپيك 2024 پاريس، پنجمين دوره بازي هاي پاراجوانان آسيايي تاشكند 2025 و 
همچنين پنجمين دوره بازي هاي پاراآسيايي ژاپن، سه رويداد مهم و سختي هستند كه نبايد حتي 

يك روز را هم براي آماده سازي از دست بدهيم.«
در اين ميان بحث انتصاب شروين اسبقيان، رئيس فدراسيون جانبازان و توان يابان به عنوان مشاور 
و مديركل حوزه وزارت ورزش و جوانان از سوي كيومرث هاشمي، وزير ورزش و جوانان موضوعي 
بود كه با واكنش غفور كارگري روبه رو ش��د. رئيس كميته ملي پارالمپيك با انتقاد از اين انتصاب 
گفت: »بنده با آقاي وزير حتماً صحبت مي كنم. علي الظاهر آقاي وزير به ما كادو داده اند و يكي از 

رؤساي خوب فدراسيون هاي پارالمپيكي را از ما گرفتند.«
به رغم انتقاد غفور كارگري از انتصاب اس��بقيان در وزارت ورزش ظاهراً خود اسبقيان چندان هم 
بي ميل نيست كه در وزارت ورزش مشغول به كار شود تا جايي كه مي گويد »از همين امروز كارم 
را در وزارت ورزش آغاز مي كنم.« اس��بقيان هرچند در ادامه از حضور در فدراسيون و پيگيري آن 
تا زمان انتخابات خبر مي دهد، اما بر كسي پوشيده نيست كه او نمي تواند همزمان هم كار پرحجم 
مديركل حوزه ورزش وزارت را انجام دهد و هم حواسش به امور فدراسيون جانبازان و توان يابان باشد 
و با توجه به اظهار علاقه او به حضور در وزارت به نظر مي رسد بايد او را جدا شده از فدراسيون در نظر 
گرفت. در اين ميان يك سؤال اساسي باقي مي ماند و آن اينكه كيومرث هاشمي به عنوان وزير ورزش 
چگونه يك مدير موفق را، آن هم در حالي كه كارش ثمر داده است به جايي ديگر منتقل مي كند و 

مهم تر اينكه چه كسي قرار است جاي اسبقيان را در فدراسيون جانبازان و توان يابان بگيرد؟!

چه كس�ي پاس�خگوي چوب حراجي است كه 
مدي�ران نالاي�ق و بي كفايت فوتب�ال ايران به 
بيت الم�ال  زده ان�د؟ اين اولين س�ؤالي اس�ت 
كه بعد از بيخ پي�دا كردن ق�رارداد بازيكنان و 
مربيان در فوتبال ايران مطرح مي شود. سؤالي 
بي پاس�خ كه تاكن�ون هي�چ مقام و مس�ئولي 
را به تكاپ�و نينداخته اس�ت، حت�ي نهادهاي 
نظارتي ك�ه آخرين امي�د براي نج�ات فوتبال 
از چن�گال مش�تي مدي�ر بي كفايت هس�تند. 
هنوز دلخوري كشتي گيران بابت پول بي حساب 
و كتابي كه ع��ده اي روانه جيب فوتباليس��ت ها 
مي كنند به دس��ت فراموشي س��پرده نشده كه 
خبري ديگر مي رود ت��ا كبريتي باش��د در انبار 
باروت. خب��ري ديگر از ش��اهكارهاي مديريتي 
محمد حس��ن انصاريفرد در پرس��پوليس كه يد 

طولايي در خلق چنين شاهكارهايي دارد. 
مس��ئله طلب يك ميليون و 200 ه��زار يورويي 
رادوشوويچ است، گلر كرواتي كه عدم تعهد مديران 
باشگاه پرسپوليس باعث ش��د قراردادش را فسخ 
كند. ق��راردادي كه ت��ازه بعد از فس��خ آن بود كه 
مشخص شد چه شاهكاري بوده، اما اوضاع زماني 
بدتر شد كه مديران بعدي نيز با ادامه روند همتايان 
قبلي خود،  اوضاع را چنان بغرن��ج كردند كه رقم 

بدهي اين دروازه بان  تاريخي شود!
     تاوان 6 ماه مديريت!

طرح ش��كايت از پرس��پوليس در فيفا، داس��تاني 
تكراري است كه البته ش��امل حال ديگر باشگاه ها 
هم مي ش��ود. با وجود اين گاهی داس��تان برخي 
ش��كايت ها متفاوت تر از سايرين اس��ت، درست 
مثل ش��كايت رادووشويچ كه داس��تان آن را چند 
سال قبل، محمد حسن انصاريفرد پايه ريزي كرد. 
مديري كه تنها چند ماه در رأس باشگاه پرسپوليس 
بود، اما سرخپوش��ان هنوز هم در حال پس دادن 

تاوان مديريت او هس��تند!  انصاريفرد شهريورماه 
1398 پشت ميز مديرعاملي پرسپوليس نشست. 
مديريت او اين بار تنها شش ماه به طول انجاميد، 
اما همين مدت كافي بود براي به جاماندن ميراث 
شومي كه فس��خ قرارداد كالدرون و دستيارانش، 
تمديد عجيب قرارداد رادوش��وويچ، عقد قرارداد 
300 هزار دلاري اوساگونا در سال 98، قرارداد مالي 
عجيب با استوكس پرحاش��يه كه امتحانش را در 
تراكتور پس داده بود، اما به زعم انصاريفرد بهترين 
خريد سرخپوشان بود)كه البته 150 هزار دلار هم 
در بدو ورود دريافت كرد و بع��د از تنها 63 دقيقه 
بازي كردن براي پرسپوليس به بهانه كرونا ايران را 
ترك كرد و طلبي 86 هزار دلاري روي دست اين 
تيم گذاشت(، رضايتنامه پرحاشيه گل محمدي از 
باشگاه شهر خودرو، از جمله آنها بود. قراردادهايي 
كه عقد هر كدام از آنها براي پرسپوليس بسيار گران 
تمام شد، آنقدر كه سه سال و نيم بعد از پايان حضور 
انصاريفرد، سرخپوشان همچنان در حال پس دادن 

تاوان آن هستند!
    تمديد 3 ساله با گلر ذخيره

عقد قرارداد سه ساله با رادوشوويچ، آن هم با افزايش 
مبلغ قرارداد در هر س��ال، يكي از چند دسته گلي 
است كه انصاريفرد در پرسپوليس آب داد تا امروز 
اين گلر كروات به گران ترين بازيكن تاريخ فوتبال 
ايران تبديل شود. قراردادی كه نگاهي گذرا به نحوه 
نگارش آن دود از سر هر خواننده اي بلند مي كند. 
رادو در ليگ شانزدهم بود كه از لوبانف ازبكستان به 
عنوان ذخيره بيرانوند به جمع سرخپوشان پايتخت 
پيوست. گلري كه عملكرد بدي هم نداشت و زمان 
برانكو در مقطعي، حتي به يكي از مهره هاي ثابت 
پرسپوليس هم تبديل شد، اما كالدرون اعتقادي به 
اين دروازه بان نداش��ت و حتي خواستار جايگزين 
براي او ش��د. با وجود اي��ن روي كار آمدن يحيي 

شرايط را بار ديگر براي اين بازيكن پايدار كرد، اما نه 
آنقدر كه مديريت باشگاه اقدام به عقد قراردادي سه 
ساله با او كند، آن هم در شرايطي كه هنوز يك سال 
از قرارداد رادوشوويچ با پرسپوليس باقي مانده بود. 
با وجود اي��ن انصاريفرد ط��ي اقدامي جالب توجه 

قرارداد اين دروازه بان را سه ساله تمديد كرد! 
طبق قرارداد جديد رادوش��وويچ با پرسپوليس، 
مديران اين باشگاه متعهد ش��دند كه براي فصل 
1400-1399 مبلغ 210 هزار يورو، براي فصل 
1401-1400 مبلغ 250 هزار يورو، براي فصل 
1402-1401مبل��غ 260 ه��زار ي��ورو و براي 
فص��ل 1403-1402 مبلغ 270 ه��زار يورو به 
رادوشوويچ دستمزد پرداخت كنند، يعني رقمي 
معادل 990هزار يورو كه نه تنها براي دروازه بان 
دوم  كه براي پرس��پوليس هم بس��يار س��نگين 
و البت��ه بي منطق ب��ود! با وجود اي��ن مديرعامل 
وقت سرخپوش��ان نظر ديگري داشت، نظري كه 
پرسپوليس بعد از گذش��ت چند سال هنوز دارد 

تاوان سنگين آن را پس مي دهد. 
   گران ترين بازيكن تاريخ فوتبال 

بنا بر گزارش خبرآنلاين، بوژيدار رادوش��وويچ 
در فصل فوتبالي 1400-1399 در چهار ديدار 
مقابل گوا هند، مس رفسنجان، مس نوين كرمان 
و شاهين بندرعامري به ميدان رفت. او همچنين 
در ليگ بيس��ت ويكم با پيراهن سرخپوش��ان 
پايتخت در دي��دار مقابل گل گهر س��يرجان و 
مس رفسنجان در مستطيل س��بز حاضر شد، 
اما عايدي او يك ق��رارداد 990 ه��زار يورويي 
)بدون درنظر گرفتن بندهاي گنجانده شده در 
قرارداد( براي تنها 540 دقيقه بازي در تركيب 

پرسپوليس تهران بود. 
به عبارتي يعني دريافت  هزار و 833 يورو براي 
هر دقيقه بازي! اي��ن دروازه بان فص��ل بهار دو 

سال قبل )1400( به دليل مشكلاتي كه با كادر 
مديريت باشگاه داشت از پرسپوليس جدا شد، 
اما ميراثي كه انصاريفرد براي او به جا گذاش��ته 
بود، رقم درش��تي را برايش به دنبال داشت. در 
مجموع شكايت هاي انجام شده اين دروازه بان 
و بدقولي مديران بعدي پرسپوليس در پرداخت 
مطالبات او ، حالا رقم بدهي سرخپوشان به اين 
بازيكنان چنان درشت و كمرشكن شده كه او را 
به گران ترين بازيكن تاريخ فوتبال ايران تبديل 
كرده اس��ت، به طوري كه خبرآنلاين با تيتر 53 
ميليارد براي چهار بازي به بررس��ي پرونده اين 
بازيكن مي پ��ردازد: »در مجم��وع و طبق حكم 
فيفا، پرسپوليسي ها بايد به دروازه بان سابق خود 
كه طي شش فصل تنها 43 بازي براي اين تيم 
انجام داد رقمي مع��ادل يك ميليون و 200هزار 
يورو پرداخ��ت كنند ك��ه از اين رق��م تاكنون 
400هزار يورو به حساب دروازه بان كروات واريز 
شده و اكنون 800 هزار يوروی ديگر باقيمانده 
اس��ت كه اگر قيمت هر يورو را 55 هزار تومان 
در نظ��ر بگيريم، رادوش��وويچ مجموع��اً رقمي 
معادل 66ميليارد تومان از پرسپوليس دريافت 

خواهد كرد.«
البته انصاريفرد از اين قسم قراردادهاي پرهزينه 
كم روي دس��ت پرسپوليس نگذاش��ته است، از 
جمله ش��اهكارهاي او مي توان به قرارداد رافائل 
ادرهو، مهاجم نيجريه اي كه در امارات كارگري 
مي كرد و هپاتيت داشت و ديكارموي پرنده فروش 
اشاره كرد. پرونده هايي كه هزينه هاي سنگيني 
را به پرسپوليس تحميل كرد و هر بار چوب حراج 
به بيت المال زد، اما هرگز كسي حتي او و مديران 
مش��ابه او را بابت هيچ يك از اين داستان ها كه 
به حيف و ميل بيت المال انجاميده، بازخواست 

نكرده است، اما چرا؟!

شمیم رضوان

 بدرقه نوجوانان فوتبال براي حضور در جام جهاني

 حسين عبدي: ترسي از برزيل 
و انگليس نداريم

جام جهاني زير 17 س��ال از 19 آبان در اندونزي آغاز مي شود. در همين 
راستا مراسمي برای بدرقه تيم ملي فوتبال نوجوانان ترتيب داده شده بود 
كه امير قلعه نويي س��رمربي تيم ملي فوتبال اي��ران ، نبي نايب رئيس اول 
و ماجدي رئيس كميته جوانان فدراس��يون فوتبال، يحيي گل محمدي 
سرمربي پرسپوليس، مجتبي محرمي و محمدرضا مهدوي، پيشكسوتان 
پرسپوليس و همچنين ماركار آقاجانيان مربي پيشين تيم ملي از جمله 
نفراتي بودند كه براي حضور در آن راهي هتل آكادمي شدند. اين در حالي 
بود كه رئيس فدراس��يون به دليل س��فر به قطر براي حضور در مراس��م 
برترين هاي س��ال آس��يا در جمع بدرقه كنندگان تيم فوتبال نوجوانان 
حضور نداش��ت. در اين مراسم علاوه بر س��خنراني نفراتي چون حسين 
عبدي سرمربي تيم، نبي، گل محمدي و قلعه نويي، تجليلي نيز از اعضاي 

تيم فوتبال نوجوانان صورت گرفت. 
سرمربي تيم ملي فوتبال ايران در حاشيه اين مراس��م با اشاره به روند 
حركتي ژاپن در 20 سال گذشته، برنامه ريزي براي رسيدن به هدف را 
مهم ترين مسئله جهت دستيابي به موفقيت خواند: »متأسفانه در كشور 
ما خيلي به برنامه ريزي اهميت داده نمي شود، اما در تيم ملي نوجوانان 
به همت ميرشاد ماجدي، حسين عبدي و دستيارانش تا حدودي شاهد 
برنامه ريزي براي گام برداشتن در مس��ير موفقيت بوديم و اين خيلي 
خوب است. ژاپن 20سال قبل با ساخت انيميشن هايي با موضوع فوتبال 
 به ايجاد انگيزه در بين مردم خود پرداخت. اين كشور بعد حذف از جام 
جهاني 1990 شروع به برنامه ريزي كرد. برنامه ريزي با توجه به نيروهاي 
جوان و بااستعدادي كه در كش��ور وجود دارد بسيار حائز اهميت است. 
بايد به اين مسئله توجه شود و از همين الان مي توانيم براي نوجوانان، 
جوانان و اميده��اي فوتبال كش��ور برنامه ريزي كنيم تا ش��اهد تداوم 
موفقيت هايي چون صعود تيم زير 17 ساله هاي ايران به جام جهاني و 

همچنين درخشش آنها در اين رقابت ها باشيم.«
نبي كه به نمايندگي از تاج در اين مراس��م حضور داش��ت به تشريح روند 
آماده س��ازي تيم نوجوانان جهت حضور در جام جهاني پرداخت و تأكيد 
كرد: اين تيم بالغ بر 300 روز در كمپ  تيم هاي ملي و مجموعه هاي ديگر 
بدون وقفه تمرين كرد كه نتيجه آن صعود به جام جهاني بود و حالا با توجه 
به توانمندي، اراده و انگيزه هايي كه از عبدي و ش��اگردانش سراغ داريم ، 

اميدواريم شاهد صعود آنها به مراحل بعدي در جام جهاني باشيم. 
صحبت هاي يحيي گل محمدي، اما كاملًا انگيزش��ي بود. س��رمربي 
پرسپوليس كه ميهمان ويژه اين مراس��م بود، تأكيد كرد كه ما امروز 
اينجاييم تا از شما كه سرشار از انگيزه هستيد انرژي بگيريم: »چشم 
ميليون ها نفر به شماس��ت . مي دانم خيلي سخت به اينجا رسيده ايد. 
از زحمات عبدي براي صعود تيم تقدير و تش��كر می كنم. گروه شما 
راحت نيس��ت . كار خيلي س��ختي داريد، اما مي خواستم بگويم شما 
ايراني هستيد. وقتي اين پش��توانه را داريد و اين اسم روي شماست، 
مي توانيد كارهاي بزرگ و نش��دني انجام بدهيد. ش��ما آينده فوتبال 
كشور هستيد. نگاهي هم كه به جوانان مي شود خوب است. مي دا نم 
قلعه نويي به دنبال اين اس��ت كه جوانان را به س��طح بالاتري بياورد. 
چهار س��ال ديگر كه جام جهاني را پيش رو داريد، بايد نيمي از ش��ما 
در تيم ملي بزرگسالان و نيمي ديگر در تيم هاي بزرگ بازي كنند. به 
خدا توكل كنيد. دعاي ما پشت سر شماست. از همه پيشكسوتان هم 
تشكر مي كنم و اميدوارم جلسه بعدي ما براي دادن جايزه به شما براي 

صعود و مراحل بالاتر باشد.«
كار ايران با حضور تيم هاي برزيل، نيوكالدونيا و انگليس در گروه C آسان 
نيست، اما عبدي ، س��رمربي نوجوانان ايران تأكيد دارد كه شاگردانش 
ترسي از حريفان ندارند: »اگر قرار است از مرحله گروهي بالا نرويم، بهتر 
است با بهترين ها بازي كنيم و اگر قرار است تا انتهاي بازي ها برويم بايد 
از اين گروه با برد بيرون بياييم. بازيكنان ترسي از اين بازي ها ندارند. به 
تيم نوجوانان مطمئن هستم. بي شك بهترين هاي دنيا در جام جهاني 
حضور دارند، درحالي كه پارسال هشت ماه بازي تداركاتي نداشتيم، اما 
بازيكنان هيچ ترسي از حريفان ندارند، چراكه همه را آناليز كرده ايم و 

آماده مصاف با تك تك رقبا هستيم.«

 مسي هشتمين توپ طلا را هم به خانه برد

لئو جاودانه شد
 »اين توپ طلا هم از آن مارادونا و كل آرژانتين است.« اين مهم ترين 

فريدون حسن
      چهره

جمله ليونل مسي، فوق ستاره فوتبال جهان بعد از دريافت هشتمين 
توپ طلا در مراسم دوشنبه شب بود. 

انتخاب مسي براي دريافت توپ طلا از مدت ها پيش مش��خص بود. قهرماني در كوپا آمه ريكا و جام 
جهاني با آرژانتين، دو موفقيت بزرگي بود كه حتي روزهاي پرنوسان حضور او در پاري سن ژرمن و 
اينترميامي را هم زير سايه خود گرفت تا فوق ستاره فوتبال جهان براي هشتمين بار عنوان برترين 
بازيكن دنيا را از آن خود كند. مسي دو رقيب جدي داشت، ارلينگ هالند و كيليان امباپه. دو ستاره 
جوان كه خود مسي هم معترف است مي توانستند توپ طلاي امسال را از آن خود كنند، اما فوق ستاره 
آرژانتيني طي سال گذشته با وجود تمام نوسانات هيچگاه از سطح خود پايين تر نيامد و همين موضوع 

هم باعث شد بالاتر از هر دو رقيب جدي قرار بگيرد. 
مس��ي در حالي هش��تمين توپ طلا را از آن خود كرد كه همه مي دانيم اين آخرين حضور او براي 
دريافت اين جايزه خاص اس��ت، جايزه اي كه او در آن به جاودانگي رس��يده و بعيد به نظر مي رسد 
فوتباليس��تي بتواند به اين ركورد خارق العاده دس��ت پيدا كند. حرف هاي مسي هم بعد از دريافت 
هشتمين توپ طلا جالب توجه بود: »از همه به خصوص هم تيمي هايم متشكرم. از تمام كساني كه 
به من رأي دادند متشكرم. اين توپ طلا يك هديه عالي براي تمام 
مردم آرژانتين است. من نمي خواهم ارلينگ هالند يا كيليان 
امباپه را فراموش كنم كه س��ال فوق العاده و ديدني داشتند. 
هر دوي آنها لياقت كسب اين جايزه را دارند و شك ندارم در 

سال هاي آينده برنده اين جايزه خواهند شد.«
كاپيتان تيم ملي آرژانتي��ن ادام��ه داد: »مي خواهم به همه 
افرادي كه از قهرمان��ي آرژانتين در جهان خوش��حال بودند 
اشاره ويژه اي داشته باش��م. همچنين از خانواده ام، 
همسرم و فرزندانم تش��كر مي كنم. از همسرم به 
خاطر حض��ور در بدترين لحظ��ات و كمك او به 
پيشرفتم در فوتبال. بدون تو اين امكان وجود 
نداش��ت. مي خواهم در آخر به مارادونا اشاره 
كنم. تولدت مبارك؛ فكر مي كنم جايي بهتر از 
اينجا براي تبريك گفتن به او وجود ندارد، پر 
از بازيكنان فوتبال و جايزه هاي مختلف. اين 

توپ طلا هم از آن تو و كل آرژانتين است.«
مسي خاطرنش��ان كرد: »خوش شانس بودم 
كه در بهترين تيم جهان و تاريخ حضور داشتم 
و به لطف آنها جوايز فردي زيادي كس��ب كردم. با 
آرژانتين روزهاي بدي را داش��تم، اما هرگز تس��ليم 
نش��دم و به اين مس��ئله افتخار مي كنم. همه جوايز 
فردي ام ويژه بودند، اما در درجه دوم هستند، چون 

هميشه بر اهميت تيم تأكيد مي كنم.«

قهرمانان كشتي استخدام شدند
قاب

تاوان  سنگين 
بی كفايتی 

مديران  فوتبال

 گرانترین 
 بازیکن تاریخ 
 و حیف و میل

تمام نشدنی  
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دنیا  حیدری
      گزارش  یک


